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Protokół Nr 35 
z obrad trzydziestej piątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej  

w dniu 31.10.2013r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
 
Radna nieobecna usprawiedliwiona – Beata lida 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina 
7. Dyrektor Przedszkola Gminnego w Więcborku  - Anna Pankanin 
8. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 
10. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 
11. Pełnomocnik ds. ochrony Informacji Niejawnych,  

Archiwista, Inspektor UM    - Magdalena Starzecka 
12. Redaktor Krajeńskich Zeszytów Historycznych  - Leszek Skaza 
13. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Lida 
14. Redaktor „Radio Weekend”    - Maciej Bór 
15. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego - Paweł Szydeł 
16. Miejska Telewizja Kablowa    - Kamil Zeliński 

 
W części obrad uczestniczyła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  
w Więcborku p. Danuta Zawidzka 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
 
 
Porządek obrad: 
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1. Otwarcie 
2.  Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych   

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja Dyrektora  Przedszkola Gminnego dotycząca aktualnej sytuacji w Przedszkolu 

Gminnym i Punktach Filialnych. 
DYSKUSJA 
8. Informacja Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji, 

dotycząca podsumowania sezonu turystycznego w 2013 roku. 
DYSKUSJA 
9. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej. 
10. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację w 2014 roku przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku projektu systemowego  
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - Priorytet VII „Promocja Integracji 
Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji, Poddziałanie 
7.1.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej". 

11.  Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  
w Pęperzynie 

12. Przyjęcie uchwały uchylającej uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania 
oraz sprawie przyjęcia Regulaminu strefy płatnego parkowania w Więcborku. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  
w Więcborku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych. 

17.  Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2013 – 2015. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie. 

 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXXIV sesji 
został napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie 
wniesiono do niego żadnych uwag. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych  
w  danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod 
głosowanie. 

 
Protokół przyj ęto jednogłośnie 
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Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
1.10.2013r. – udział w posiedzeniu Kapituły Zasłużonych dla Powiatu  Sępoleńskiego. 
12.10.2013r. – udział w XVIII „Wieczorze Seniora” zorganizowanym w więcborskim 
Gimnazjum. 
15.10.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego orz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
18.10.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu oraz Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
29.10.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, Komisji 
Rewizyjnej oraz Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
W przedmiotowym okresie przewodniczący RM na bieżąco monitorował realizację zadań 
inwestycyjnych na terenie gminy Więcbork, jak również współdziałał w załatwianiu 
wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
1.10.2013r. – wspólny ze Skarbnik Gminy wyjazd do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu 
celem podpisania umowy na termomodernizację budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
11.10.2013r. - wspólny ze Skarbnik Gminy wyjazd do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu 
celem podpisania umowy na dofinansowanie  z Lokalnej Grupy Rybackiej. 
12.10.2013r. – udział w rozstrzygnięciu Konkursu „Estetyka Zagrody Wiejskiej” w Świetlicy 
sołectwa Borzyszkowo oraz w godzinach popołudniowych w XVIII „Wieczorze Seniora”. 
14.10.2013r. – uroczyste wręczanie nagród Burmistrza dla wyróżniających się nauczycieli 
gminnych placówek oświatowych z okazji Dnia Nauczyciela. 
15.10.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
28.10.2013r. – udział w Komisji bezpieczeństwa w Sępólnie Krajeńskim. Głównym punktem 
spotkania było wystąpienie Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego omawiające 
kwestie bezpieczeństwa higieniczno- zdrowotnego. Poruszane były również kwestie używek  
wśród młodzieży.  
29.10.2013r. – udział w mini konwent zorganizowany przez Starostę Powiatu. W spotkaniu 
udział wzięli również Burmistrz kamienia Krajeńskiego p. Głomski, Burmistrz Sępólna 
Krajeńskiego p. Stupałkowski, Wójt Sośna p. Stroiński. Rozmowy obejmowały miedzy 
innymi tematykę inwestycji planowanych przez Starostwo Powiatowe. Zgłoszono prośbę  
o ujecie w planach nie kwoty 12.500,00 zł, a 25.000,00 zł  wsparcia na gminę jeżeli chodzi  
o budowę chodników. Poruszono również temat parkingu, który ma powstać za  Liceum 
Ogólnokształcącym w Więcborku i Centrum Edukacyjnym w Więcborku, który w pewnym 
stopniu rozładowałby napiętą sytuację, która jest obecnie na placu przy obu szkołach. 
30.10.2013r. – wyjazd do Torunia celem podpisania aneksów do umów na remont świetlic 
wiejskich. 
 
Ad.6  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Waldemar Kuszewski w imieniu mieszkańców ul. Pocztowej w Więcborku 

prosił o interwencję u właścicieli budynku po byłej masarni „GS” i byłego kiosku 
„RUCH”. Oba obiekty są zdewastowane i szpecą  wyglądem. Obie sprawy zgłaszane były 
już swego czasu w interpelacjach ale od tamtej pory niewiele w tym temacie się zadziało. 
Jeżeli właściciele nie chcą usunąć kiosku, to niech zezwolą, by Gmina dokonała tego we 
własnym zakresie. 
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- Kolejna interpelacja radnego dotyczyła oznakowania poziomego, jakie pojawiło się na 
nowej nawierzchni Placu Jana Pawła II. Mieszkańcy apelują, aby zmienić organizację 
ruchu w tym miejscu ponieważ jadąc od strony ul. Wyzwolenia i wjeżdżając na Plac J. P. 
II nie można wykonać skrętu celem zaparkowania auta, natomiast wyjeżdżając z parkingu 
na Placu w kierunku ul. Pocztowej niemożliwy jest tam do wykonania manewr 
zawracania. Sprawa ta winna być jak najszybciej rozwiązana. Szkoda, że na etapie 
planowania i projektowania taka organizacja ruchu została uwzględniona. 

2. Radny Roman Mroczkowski  zwrócił się z prośbą o podjecie szerokich konsultacji 
społecznych w sprawie sprzedaży budynku przy ul. Powstańców Wielkopolskich 2a,  
w którym mieści się Ośrodek Zdrowia. Sprawa ta ma podstawowe znaczenie dla 
mieszkańców miasta i gminy w zakresie opieki zdrowotnej. W związku z krótkim 
terminem, jaki pozostał do rozstrzygnięcia przetargu wnosi o jak najszybszą realizację 
zgłoszonej interpelacji. Wielu z mieszkańców, z którymi rozmawiał na ten temat 
zaniepokojonych jest zaistniała sytuacją, może gdyby była pełna informacja odnośnie „za” 
i „przeciw”, której nie było do tej pory okoliczności byłyby zupełnie inne tj. bez 
niedomówień. 

3. Radny Marian Kielich po raz kolejny zgłosił sprawę dotyczącą Bloku mieszkalnego przy 
ul. Powstańców Wielkopolskich Nr 5. Budynek stoi już dwadzieścia cztery lata i do tej 
pory  nic w nim nie zrobiono. Brak przy nim chodnika i drogi dojazdowej, jak również 
parkingu dla aut. Mieszkańcy parkują  samochody tam, gdzie jest akurat wolne miejsce. 
Sytuacja jest szczególnie trudna w czasie opadów deszczu, kiedy praktycznie trudno 
mieszkańcom dotrzeć do budynku ponieważ w nawierzchni są potężne wyrwy wypełnione 
wodą opadową. Ponadto blok nie jest ocieplony i jeżeli termomodernizacja nie nastąpi  
w najbliższym czasie, to zgodnie z tym, co mówi Prezes Spółdzielni „Nad Orlą”, która 
ogrzewa, między innymi ten budynek, wypowie on umowę na dostarczanie energii. 
Działka na której stoi blok ma Nr geodezyjny 600, a jej wielkość to ok. 400 arów, zatem 
jeżeli będą na to środki możliwe jest wybudowanie parkingu i chodnika prowadzącego do 
bloku. 
- W kolejnej interpelacji radny zwrócił uwagę na brak oświetlenia na ul. Powstańców 
Wielkopolskich. Trzy lampy  w tej lokalizacji raz się palą, raz nie. Podobna sytuacja jest 
w Lasku Miejskim, gdzie dwie z lamp się nie palą.  
- Mówił też, że przy wjeździe na ul. Brzozową w Więcborku pojawiły się dziury  
w nawierzchni, które dobrze byłoby jeszcze przed zimą załatać, ponieważ po sezonie 
mogą być one jeszcze większe. 
- Wskazał też na obawy, jakie ma względem parkowania w centrum miasta i jego 
okolicach. Jego zdaniem jeżeli sytuacja będzie wyglądała tak, jak teraz, to wrócimy do 
stanu poprzedniego – auta będą stały po siedem – osiem godzin i nic nie będzie można 
załatwić ani w banku, ani  w sklepie. Proponował, by ten czas postoju ograniczyć 
zwracając się w tej sprawie do właściwych służb.  

4. Radny Andrzej Wenda  w imieniu rolników, których grunty przylegają do terenów PKP 
prosił o wskazanie do kogo mieliby się oni zwrócić z wnioskiem o możliwość dokonania 
uporządkowania ww. obszarów /wycinki zakrzaczeń i drzew na poboczach itp./. Stan jaki 
jest obecnie utrudnia im  uprawę własnych gruntów. 

5. Radny Szymon Grabinski pytał, czy prawdą jest, że do Zespołu Szkół Nr 2 w Sępólnie 
Krajeńskim, którego Oddział funkcjonuje przy Internacie Centrum Edukacyjnego  
w Więcborku / dot. klas specjalnych/, uczniowie nie są objęci dowozem gminnym. 

 
 
 
Ad. 7 Informację dotycząca aktualnej sytuacji w Przedszkolu Gminnym i Punktach Filialnych  
przedstawiła Dyrektor  Przedszkola Gminnego p. Anna Pankanin. 



5 
 

 
Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Do powyższej informacji Dyrektor dodała, że priorytetowymi sprawami bieżącymi jest 
wymiana ogrzewania w placówce więcborskiej i jej filii w Sypniewie. Kwestia wymiany 
ogrzewania w Sypniewie w najbliższym czasie będzie rozstrzygnięta. Przyczyni się ona do 
oszczędności, podobnie, jak wykonana termomodernizacja.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Stanisław Posieczek powiedział, że z informacji wnioskuje, iż filia Przedszkola  
w Sypniewie ma pełna obsadę jeżeli chodzi o miejsca przedszkolne. Chciał jednak wiedzieć 
ile z dzieci, których rodzice złożyli wnioski o przyjęcie do Placówki, nie dostało się do niej  
w tym roku.  
 
Dyrektor Przedszkola przyznała, że rzeczywiście obsada jest pełna, bo jeżeli miejsc 
przewidzianych jest na 75 dzieci, to tylko tyle może w Placówce przebywać. Na dzień 
dzisiejszy jest kilkoro dzieci nie przyjętych dzieci 3-4 letnich  ale są to dzieci, których rodzice 
deklarowali pobyt na pięć godzin, więc nie ma w tych przypadkach sytuacji, gdzie odmowa 
przyjęcia byłaby większym problemem. Poza tym w wyniku decyzji ministerialnych takich, 
nie innych, gdzie 5-6 latki mają obowiązek przedszkolny, zawsze tworzą się listy 
oczekujących. Niemniej jest to zawsze weryfikowane i te dzieci, które na prawdę potrzebują 
zapewnienia opieki przedszkolnej Placówka stara się przyjąć. Ograniczenia jednak istnieją. 
 
Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor za działania przez nią podejmowane. Wspomniał 
również, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty /…/ przypomniał o istnieniu oddziału 
przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim i chciałby aby współpraca 
pomiędzy Przedszkolem Gminnym, a runowskim oddziałem rozwijała się lepiej.  Jako sołtys 
sołectwa Runowo Krajeńskie postara się dopilnować, aby ta współpraca była jak najlepsza. 
 
Dyrektor Przedszkola przypomniała, że swego czasu oddział, o którym mowa wchodził  
w skład Przedszkola Gminnego. Pan Antczak, i może słusznie, doprowadził do tego, że 
wszedł on w skład Szkoły Podstawowej. Reprezentuje cała rade pedagogiczna i wszystkich 
pracowników i wychodzą oni do wszystkich, którzy chcą współpracować ale też i do nich się 
o to zwracają. Jeżeli będzie taka wola i sygnał z zewnątrz jest jak najbardziej watra na 
współpracę.  
 
Radny Antczak  wskazał, że pewne rzeczy wyjaśniono sobie podczas Komisji Oświaty /…/  
i oczywiście nie obarcza winą w tym zakresie Dyrektor. Podziękował przy tym za jej otwarcie 
na współpracę, a sam zobowiązał się robić wszystko by współdziałanie było jeszcze lepsze. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 8 Informację dotyczącą podsumowania sezonu turystycznego w 2013 roku omówiła  
w zastępstwie Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji, 
inspektor UM p. Magdalena Starzecka. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 
 
W tym punkcie obrad dyskusja się nie wywiązała. 
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Ad.9 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 
Miejskiej przedłożył Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do n niniejszego Protokółu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Po zrealizowaniu tego punktu obrad Przewodniczący RM ogłosił pięciominutowa przerwę  
w obradach 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację w 2014 roku przez 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku projektu systemowego  
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - Priorytet VII „Promocja Integracji 
Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 
Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej" omówił 
Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Wi ęcborku p. Tomasz Siekierka. 
 
Na realizacje projektu systemowego w 2014 roku w ramach Poddziałania 7.1.1 „Rozwój  
i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej" Priorytetu VII 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Więcborku przewidziano kwotę 323.160,32 zł, w ramach której 89,5% tj. 289.228,49 zł 
pochodzić będzie z dofinansowania w ramach dotacji rozwojowej, natomiast pozostałe 10,5% 
tj. 33.931,83 zł gmina zobowiązana jest zapewnić w ramach środków na realizację zadań 
własnych (wkład własny stanowić będą zasiłki okresowe/zasiłki celowe). W ramach 
otrzymanego dofinansowania MGOPS otrzymuje także środki na wsparcie zatrudnienia 
pracownika socjalnego w ramach projektu systemowego dzięki czemu gmina Więcbork 
wypełnia ustawowe kryterium „1 pracownik socjalny/2000 mieszkańców”.  
Projekt jest opracowywany na podstawie materiałów Ministerstwa Rozwoju Regionalnego,         
tj. „Zasad przygotowania, realizacji i rozliczania projektów systemowych Ośrodków Pomocy 
Społecznej, Powiatowych Centrów Pomocy Rodzinie oraz Regionalnego Ośrodka Polityki 
Społecznej w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013” z dnia                                 
1 stycznia 2013 r. oraz pozostałych dokumentów programowych dotyczących realizacji 
projektów systemowych. Przewidywany termin realizacji projektu: 01.01.2014 r. – 
31.12.2014 r.  
Radnym przekazana została również przez Dyrektora MGOPS informacja pisemna 
dotycząca efektów zrealizowanych projektów systemowych w latach 2008 – 2012. 
Stanowi ona Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 
 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję  
 
Radny Kazimierz Wilczyński poprosił o bliższe informacji dot. wzmianki o dalszym 
finansowaniu siódmego Pracownika socjalnego ze środków budżetu Gminy Więcbork. 
 
Dyrektor MGOPS wyjaśniła, że zgodnie z ustawa o pomocy społecznej w gminie Więcbork 
powinno być zatrudnionych w Ośrodku Pomocy Społecznej co najmniej siedmiu 
pracowników socjalnych. W tym momencie wymagana ilość pracowników jest zapewniona,  
a tym samym wypełniony jest wymóg ustawowy. MGOPS od 2008 roku korzysta z dotacji na 
jedno stanowisko pracownika socjalnego. Kolejny rok, póki co,  jest ostatnim rokiem, kiedy 
ten Projekt będzie funkcjonował  i trudno powiedzieć, jak wyglądać to będzie dalej – być 
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może nadal będą na ten cel środki. Jeśli jednak nie będzie Projektu Systemowego od 2015 
roku etat siódmego pracownika socjalnego będzie musiał być automatycznie finansowany ze 
Sroków własnych Gminy. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
Na sali 12 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało -11 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
Ad. 11- 13 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy omówił Kierownik 
Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  

w Pęperzynie 
 

Nieruchomość o powierzchni 100m² zabudowana zlewnią mleka przewidziana jest do 
sprzedaży w formie przetargu ustnego nieograniczonego. Z wnioskiem o nabycie 
nieruchomości wystąpiła osoba fizyczna p. Ewa Gracz. Opinia Rady Sołeckiej sołectwa 
Pęperzyn odnośnie zbycia nieruchomości jest pozytywna. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Uwag nie wniesiono 
 
Na sali 12 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało  - 11 radnych 
Wstrzymał się do głosu   - 1 radny 

 
b) uchylającej uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz sprawie 

przyjęcia Regulaminu strefy płatnego parkowania w Więcborku. 

Wywołanie uchwały konieczne było z uwagi na wygaśnięcie umowy dzierżawy z Zakładem 
Gospodarki Komunalnej w Więcborku obejmującej teren parkingu oraz szaletu miejskiego 
oraz  w związku z prowadzonymi i kończącymi się pracami rewitalizacyjnymi na 
więcborskim Rynku. Uregulowanie ma na celu wyeliminowanie opłat. Uchylenie dotyczy 
dwóch uchwał podjętych w 2010 roku. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /../ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Roman Mroczkowski powiedział, iż rozumie, że dana uchwała nie jest wiążąca i do 
tematu będzie można po pewnym czasie powrócić zgodnie z tym, co zostało powiedziane na 
posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że według niego tak będzie. 
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Radny Wilczyński powiedział, że do tej pory Parking wiązał się bezpośrednio  
z funkcjonowaniem Szaletu Miejskiego, chciałby zatem wiedzieć jak będzie wyglądało, to 
teraz. 
 
Zastępca Burmistrza poinformowała, że powrót do tematu będzie oczywiście możliwy ale 
strefa parkowania będzie musiała zostać ograniczona poprzez wyłączenie Placu Jana Pawła II. 
Natomiast Szalet Miejski będzie otwierany rano i zamykany wieczorem. Pozostawiany będzie 
bez dozoru ale na bieżąco wykonywane będą w nim prace porządkowe. Z czasem ale 
niekoniecznie w roku kolejnym rozważone zostanie zamontowanie w tej lokalizacji kamery 
monitoringu. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 12 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

 
Uchwałą nr XXVIII/250/2013 z dnia 27 lutego 2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości  położonej w Więcborku Rada Miejska w Więcborku wyraziła zgodę 
na sprzedaż nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 149/4 położonej 
w Więcborku obręb Więcbork 1 o powierzchni 0.0241 ha. W uzasadnieniu projektu uchwały 
wskazano, że nieruchomość zostanie sprzedana w drodze bezprzetargowej, w trybie art. 231 
Kodeksu cywilnego. Na przyległej nieruchomości  oznaczonej  numerem  geodezyjnymi 148, 
stanowiącej własność nabywcy, zlokalizowany jest budynek bukaciarni. Sprzedaż miała 
zapewnić odpowiedni dostęp do budynku i pozwoliłaby uregulować stan prawny 
nieruchomości. Sprzedaż w trybie art. 231 Kodeksu cywilnego może zostać dokonana, gdy 
wartość wzniesionego budynku na cudzym gruncie przewyższa wartość tego gruntu. Zlecona 
po podjęciu uchwały wycena wartości budynku i gruntu wykazała, że wartość budynku nie 
jest większa od wartości gruntu. Uniemożliwia to bezprzetargową sprzedaż gruntu na 
podstawie art. 231 Kodeksu cywilnego. Sprzedaż gruntu w trybie bezprzetargowym na 
poprawę zagospodarowania nieruchomości przyległej, w oparciu o art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy 
z dnia z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami ( Dz. U. z 2010 r. Nr 102, 
poz. 651 ze zm. ), ze względu na inną podstawę zastosowania trybu bezprzetargowego, 
wymaga nowej uchwały Rady Miejskiej wyrażającej zgodę na sprzedaż nieruchomości.  
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ – pozytywna. 
 
Na Sali 12 radnych. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Więcbork przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
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Zmiana uchwały polega na wprowadzeniu przystanku  / zał. nr 1/ „Więcbork Potulickich 
działka 113/1”. Zmiana wywołana została na wniosek przewoźnika, który poprosił  
o wyznaczenie miejsca przystankowego w centrum miasta. Poprzednio przystanek ten 
usytuowany był na mocy zgody poprzedniego burmistrza na Runku. W trakcie trwających na 
pl. Jana Pawła II prac modernizacyjnych przystanek przeniesiony został na ul. Potulickich,  
a teraz przewoźnik wystąpił o formalne unormowanie tego  stanu. Do złożonego wniosku 
przewoźnik załączył wykaz z podpisami mieszkańców. Burmistrz Więcborka przychylił się 
do prośby stad też propozycja przedłożonego radnym projektu uchwały. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Wilczyński pytał, gdzie konkretnie jest usytuowana działka, o której mowa. 
 
Jest to działka przy której stoi Szalet Miejski. Po zakończeniu prac na Rynku Bus osób/ 
będzie wjeżdżał przy kościele, a wyjeżdżał z drugiej strony na ul. Mickiewicza. Bus 
przewiduje obsadę pasażerską do 17 osób , Gmina jako zarządca drogi chcąc wprowadzić 
większe autobusy tj. autobusy, będzie musiała wprowadzić pewne zastrzeżenia tak, by nie 
było zagrożenia dla poruszających się osób oraz innych pojazdów   – p. Fifielski.  
 
Radny Wilczyński uważał, ze lepiej byłoby usytuować ten przystanek bliżej ul. Powstańców 
Wielkopolskich, ponieważ Bus jest sporym pojazdem i proponowana lokalizacja może 
spowodować, że pojazd będzie miał problemy z wjazdem. 
 
Organizacja ruchu będzie tak przeprowadzona, aby pojazdy wjeżdżające nie utrudniały ruchu. 
Poza tym do tej pory nie było z tym problemu. Wszystkie busy przewożące do 17 osób będą 
mogły z tego przystanku korzystać – p. Fifielski. 
 
Radny Ireneusz Balcer ubolewał, ze przy okazji wniosku złożonego przez przewoźnika nie 
wytargowano aby uruchomił on chociażby dwa kursy przez Pęperzyn. Swego czasu kiedy 
radny z Burmistrzem wnioskowali o uruchomienie takich kursów z racji problemów 
mieszkańców z dostaniem się do Więcborka, dostali odmowę z uwagi na nieopłacalność 
trasy. Teraz ten sam przewoźnik występuje do Gminy o umożliwienie łatwiejszego dojazdu, 
szybko też zebrał listę podpisów i wybyła okazja żeby wytargować przy tym chociażby jeden 
kurs. 
 
Czasy się zmieniają i dziś nie tylko autobusy przewożą ludzi. Każdy przewoźnik musi się 
dostosować. Są mniejsze autobusy - do 17 osób, tak jak to zrobił chociażby PKS Koszalin. 
Jeśli chodzi o dodatkowe kursy proponuję wystąpić do wszystkich przewoźników, a taki 
wykaz jest w Wydziale Komunikacji w Sępólnie Krajeńskim i rozmawiać z nimi. Podobna 
inicjatywę podjąłem z sołtys Sypniewa. Chcemy rozmawiać z mieszkańcami, sporządzić w tej 
sprawie ankietę i przekazać ją przewoźnikom wskazując na potrzeby lokalnej społeczności – 
mówił p. Fifielski. 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 
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Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi omówił Kierownik Referatu UM  
p. Tomasz Fifielski 
 
W przededniu organizacji systemu gospodarki odpadami w roku 2014 w oparciu  
o doświadczenie z roku 2013 wprowadza się do uchwały zmianę dotyczącą § 3 pkt.3 ppkt. c  
„ z terenu nieruchomości zamieszkałych nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi oraz budynkami wielorodzinnymi do siedmiu lokali włącznie 
poza terenem miejskim” z dopiskiem „nie rzadziej niż raz w miesiącu”. Wywóz nieczystości 
raz w miesiącu powodował szczególnie na terenie osiedli mieszkaniowych /np. w Peperzynie/ 
nagromadzenie się nieczystości stałych. Odbiór był dotychczas zbyt rzadki, natomiast 
umieszczenie takiego zapisu w uchwale pozwala na ujęcie w specyfikacji zamówienia 
publicznego, dwukrotny odbiór w ciągu miesiąca / w specyfikacji można ująć to jako odbiór 
co da tygodnie/. Podobny zapis jest w Regulaminach utrzymania czystości w gminach, wiec 
nie podlega on w tym zakresie zmianie. Jednakże ta konkretna uchwała dotycząca zasady 
wywozu odpadów komunalnych winna być tak poprawiona, aby odpady odbierane były 
zgodnie z życzeniem mieszkańców. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych 
przedstawił również Kierownik referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
 
Przy okazji powyżej dokonanej zmiany zdecydowano również o dokonaniu takowej  
w uchwale dotyczące składanej przez mieszkańców deklaracji. W załączniku 1 kolumnie c 
formularza deklaracji oprócz opcji „pierwsza deklaracja” i „zmiana deklaracji” dodano zapis 
„korekta deklaracji”. Pojawiły się przypadki, że nie zmieniała się liczba osób oraz sposób 
gospodarowania odpadami, a zaistniały inne zmiany związane np. z formą własności 
nieruchomości, więc uznano, że wprowadzenie tej możliwości jest zasadne. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski złożył pytanie natury formalnej, a mianowicie, czym rożni się 
ta „korekta deklaracji” od zmiany danych.? Jeżeli nawet zmienia się współwłaściciel, to są to 
dane które były zawarte w poprzedniej deklaracji, pytanie zatem z czego wynika konieczność 
wprowadzenia takiego zapisu/. Nie jest przecież powiedziane, że  zmiana danych zawartych 
w deklaracji, to dane które dotyczą tylko sposobu gospodarowania śmieciami, czy liczby 
osób. Powiedziane jest ogólnie „zmiana danych zwartych w deklaracji”, a w tej deklaracji 
wszystko jest zawarte. 
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Pan Fifielski wyjaśnił, że nie dotyczy to wielu sytuacji ale pojawiło się kilka przypadków, 
których pracownicy nie wiedzieli jak ująć. Nie jest to kwestia pierwszej deklaracji, ani zmiana 
danych powodująca zmianę wielkości opłaty, stad też wnosi się o umieszczenie w formularzu 
opcji „korekta”. 
 
Radny Kuszewski zabierając głos ponownie pytał, czy składając deklarację i myląc się  
w jakiejś pozycji, a nie zmieniając ilości osób i sposobu segregacji, nie ma prawa złożyć 
deklaracji i zaznaczyć w punkcie „c” „zmiana danych zawartych w deklaracji”. 
 
Dostałem taka informację od pracowników, ze kilka takich nietypowych sytuacji się pojawiło. 
W tej chwili nie jestem jednak w stanie sobie przypomnieć, o jakie rzeczy chodziło. Niemniej 
takie zapisy w wielu wzorach deklaracji są, wiec zostało to wprowadzone – powiedział  
p. Fifielski. 
 
Radca Prawny UM podał, ze wydaje mu się, iż chodzi tu o poprawienie błędów  
w deklaracji, a nie jest to samo, co zmiana danych w deklaracji, bo wówczas należy podać 
datę powstania zmian. 
 
Na przykład ktoś wypisując deklaracje wpisał zły numer mieszkania, czy telefonu i wówczas 
wprowadza to korektą – p. Fifielski.   
 
Radna Grażyna Witczak zastanawiała się, czy nie wynika to z faktu, że do korekty nie musi 
być ponowiona decyzja naliczająca wysokość opłaty, bo jest to wówczas tylko korekta, a nie 
nowa decyzja.  
 
Pani radna do żadnej deklaracji nie wystawiamy decyzji, to jest tylko informacja wynikająca  
z dobrej woli Urzędu – p. Fifielski. 
 
Przewodnicząc RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 12 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2013 – 2015 omówiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork p. Alina Kruk.  
 
Zmiany WPF na rok 2013 skorelowane są ze zmianami w budżecie Gminy Więcbork, 
natomiast jeżeli chodzi o rok 2014 i lata dalsze zmiany wynikają z faktu, iż na chwilę obecną 
znane są już założenia do projektu budżetu na kolejny rok i z dużym przybliżeniem można 
oszacować planowane dochody i wydatki. Praktycznie rok 2014 jest próbą syntezy 
wszystkich posiadanych danych. W dalszych latach starano się zachować na względnie 
stałym poziomie do roku 2014. Od roku 2014, o czym Radnym wiadomo, aby móc uchwalić 
budżet na kolejny rok, konieczne jest spełnienie kryterium finansowego wynikającego z art. 
243 ustawy o finansach publicznych i ten projekt uchwały został również przeanalizowany 
pod tym kątem. Stąd też konieczność weryfikacji danych z zakresu przychodów i rozchodów 
budżetu. Rozchody, to oczywiście w przypadku Gminy spłaty rat posiadanych kredytów  
i pożyczek. Aby móc spełnić warunku ww. artykułu ust o finansach publicznych  powstała 
konieczność zweryfikowania tych rozchodów i w związku z tym w przyszłym roku zajdzie 
potrzeba zmiany harmonogramu spłat rat pożyczek i kredytów, bądź ubieganie się o kredyt 
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restrukturyzacyjny lub konsolidacyjny, tak, aby okres spłat zadłużenia Gminy nieco 
wydłużyć. W Wieloletniej Prognozie stopa dotychczasowego zadłużenia zaplanowana jest do 
końca 2026r. Na lata 2014,2015,2016 zaplanowane jest zaciąganie kredytów na pokrycie 
rozchodów Gminy. Aby spełnić wymogi nałożone ustawa o finansach publicznych konieczne 
jest funkcjonowanie WPF do roku 2028. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Do projektu nie wniesiono uwag. 
 
Na sali 12 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały glosowało - 10 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013 przedłożyła 
również Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Zmian dokonano na podstawie: 
1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 

Nr WFB.I.3120.73.2013 z dnia 16 października 2013  r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85228 § 2010 o kwotę 3.000,00 zł. z przeznaczeniem na organizowanie  
i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi. 

2. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 
Nr WFB.1.3120.75.2013/26 z dnia 17 października 2013 r. dotyczącego zwiększenia 
planu dotacji w  
- rozdz. 85415 § 2030 o kwotę 143.875,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie 
świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym, 

- rozdz. 85415 § 2040 o kwotę 7.177,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zakupu podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy 
uczniom w 2013 r. „Wyprawka szkolna". 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 
Nr WFB.1.3120.76.2013 z dnia 22 października 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85213 § 2030 o kwotę 1.455,00 zł. z przeznaczeniem na realizację 
własnych zadań bieżących gmin, na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie 
zdrowotne. 

4. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 
Nr WFB.1.3120.77.2013 z dnia 23 października 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w 
- rozdz. 75011 § 2010 o kwotę 2.272,00 zł. z przeznaczeniem na uzupełnienie 

wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku z podniesieniem od 
dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej, 

- rozdz. 85203 § 2010 o kwotę 5.150,00 zł. z przeznaczeniem na uzupełnienie 
wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku z podniesieniem od 
dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej, 

- rozdz. 85219 § 2030 o kwotę 3.174,00 zł. z przeznaczeniem na uzupełnienie 
wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku z podniesieniem od 
dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej. 

Ponadto: 
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1. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0920 o kwotę 1.400,00 zł. dokonano  
z uwagi na wpływ odsetek od nieterminowych wpłat. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75011 § 2010 o kwotę 2.272,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.77.2013 z dnia 23 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku  
z podniesieniem od dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0310 o kwotę 30.855,00 zł. dokonano  
w związku z naliczeniem podatku od nieruchomości od gruntów będących własnością 
Gminy Więcbork, a niepodlegających ustawowemu zwolnieniu. 

4. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 75814 § 0960 o kwotę 500,00 zł. dokonano  
z uwagi na zwrot darowizny otrzymanej od Nadleśnictwa Runowo Kr. na dofinansowanie 
działalności Klubu Strzeleckiego LOK Więcbork. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0690 o kwotę 26,00 zł. dokonano  
z uwagi na wpływ środków finansowych z tytułu wydania odpisu dokumentów. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 8.873,00 zł. dokonano  
z tytułu wpływu środków finansowych za wynajem pomieszczeń. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 120,00 zł. dokonano  
z tytułu wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika 
podatku dochodowego od osób fizycznych. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0970 o kwotę 58,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych z tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku 
dochodowego od osób fizycznych. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80110 § 0750 o kwotę 180,00 zł. dokonano  
z tytułu wpływu środków finansowych za wynajem sali gimnastycznej. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 528,00 zł. dokonano  
z tytułu wpływu środków finansowych za wynajem autobusu. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85203 § 2010 o kwotę 5.150,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.77.2013 z dnia 23 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku  
z podniesieniem od dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85213 § 2030 o kwotę 1.455,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.76.2013 z dnia 22 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
realizację własnych zadań bieżących gmin, na dofinansowanie opłacania składek na 
ubezpieczenie zdrowotne. 

13. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85219 § 2030 o kwotę 3.174,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.77.2013 z dnia 23 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku  
z podniesieniem od dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej. 

14. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85228 § 2010 o kwotę 3.000,00 zł. dokonane na 
podstawie pisma Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WKB.1.3120.73.2013 z dnia 16 października 2013r. z przeznaczeniem na 
organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 
zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

15. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85415 o kwotę 151.052,00 zł. dokonano na 
podstawie pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB 1.3120.75.2013/26 z dnia 17 października 2013 r. dotyczącego 
zwiększenia planu dotacji w  
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- § 2030 o kwotę 143.875,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń 
pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym, 

- § 2040 o kwotę 7.177,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 
podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom  
w 2013 r. „Wyprawka szkolna". 

16. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 92109 § 0970 o kwotę 1.400,00 zł. dokonano  
z tytułu wpłaty dokonanej na podstawie wyroku Sądu Rejonowego w Świeciu VII K 
28/13 z dnia 8 stycznia 2013 r. dotyczącego zwrotu przywłaszczonych środków 
pieniężnych. 

17. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 2.000,00 
zł. dokonano w ramach wydatków z funduszu sołeckiego Sołectwa Witunia na realizację 
inwestycji pn.: „Modernizacja dróg gminnych w miejscowościach: Dalkowo, 
Frydrychowo, Górowatki, Jastrzębiec, Nowy Dwór, Pęperzyn, Runowo Kraj., Sypniewo, 
Witunia, Zabartowo, Zakrzewek, Zakrzewska Osada, Zgniłka". Zmiany wynikają z faktu 
zastosowania niezgodnej z wnioskiem, określającym rodzaj i budżet zaplanowanych 
przedsięwzięć na 2013 rok Sołectwa Witunia, klasyfikacji budżetowej. 

18. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 500,00 zł. 
dokonano celem zapewnienia środków finansowych na wykonanie przyłącza 
energetycznego zasilającego fontannę i szafkę sceny widowiskowej na Placu Jana Pawła 
II w Więcborku w ramach realizacji inwestycji pn.: „Przebudowa oraz podniesienie 
standardu przestrzeni rynku miejskiego oraz części ciągu spacerowego (promenady) w 
Więcborku oraz zagospodarowanie i uporządkowanie terenów zieleni Placu Jana Pawła II 
z wyposażeniem w elementy małej architektury". 

19. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 70005 § 4260 a 71004 § 4300 o kwotę 
32.000,00 zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na zakup energii 
elektrycznej oraz c. o. w ośrodku zdrowia w Więcborku.  

20. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 70005 § 4480 o kwotę 30.855,00 zł. dokonano  
w związku z koniecznością zapłaty podatku od nieruchomości od gruntów będących 
własnością Gminy Więcbork, a niepodlegających ustawowemu zwolnieniu. 

21. Zwiększenia planu wydatków w rozdz.75011 o kwotę 2.272,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.77.2013 z dnia 23 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku  
z podniesieniem od dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej. 

22. Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75018 § 6300 o kwotę 10.400,00 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty wykonania w roku 2013 inwestycji pn.: 
„Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi w zakresie e-Administracji i Informacji 
Przestrzennej". 

23. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75023 § 6060 o kwotę 10.400,00 
dokonano celem sfinansowania realizacji nowej inwestycji pn.: „Zakup licencji systemu 
operacyjnego WINDOWS 8 PRO - uaktualnienie" wynikającej z zakończenia wsparcia 
dla dotychczasowego systemu WINDOWS XP. 

24. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75095 pomiędzy paragrafami 4170 i 4210 o kwotę 
1.000,00 zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na wykonanie w ramach 
umowy o dzieło rzeźby z przeznaczeniem na nagrody Burmistrza Więcborka  
w konkursach promujących Gminę Więcbork. 

25. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 75095 § 4210 a 92695 § 4210 o kwotę 
2.000,00 zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na zakup elementów 
placu zabaw na osiedlu Łopiennik w Więcborku. 

26. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 75095 § 4210 a 75412 § 3030 o kwotę 
480,00 zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na ekwiwalent za udział 
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strażaków OSP w akcjach ratowniczych. 
27. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75095 § 4210 o kwotę 2.800,00 zł. dokonano  

w związku z koniecznością zabezpieczenia środków na bieżące funkcjonowanie organów 
samorządowych. 

28. Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75412 § 6230 o kwotę 20.700,00 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty zakupu ciężkiego samochodu pożarniczego 
dla OSP Więcbork. 

29. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75702 § 8070 o kwotę 38.270,00 zł. dokonano  
w związku ze zmniejszonymi od planowanych kosztów obsługi długu. 

30. Zmiany w planie wydatków w dziale 801 podyktowane zostały bieżącym 
funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

31. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80104 § 6050 o kwotę 33.000,00 
zł. dokonano celem sfinansowania realizacji nowej inwestycji pn.: „Zakup kotła c. o.  
z podajnikiem ślimakowym o mocy 50 KW na ekogroszek w Przedszkolu w Sypniewie". 

32. W rozdziałach 85153,85154, na podstawie pisma Działu Wsparcia Rodziny 
DWR.032.1.2013 z dnia 10.10.2013r., zmian dokonano z uwagi na konieczność 
zabezpieczenia środków na realizację programów profilaktycznych. W rozdziale 85205 w 
części dotyczącej Punktu Interwencji Kryzysowej zmian dokonano celem zakupu mebli 
do PIK. W rozdziale 85206 w części dotyczącej Wspierania Rodziny zmniejszenie 
związane jest z przeniesieniem środków do rozdziału 85214 na wypłatę zasiłków 
celowych. 

33. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85203 § 4110 o kwotę 5.150,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.77.2013 z dnia 23 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku  
z podniesieniem od dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej. 

34. Zmian planu wydatków w rozdz. 85205 o kwotę 1.500,00 zł. pomiędzy paragrafami 
dokonano na podstawie aneksu do porozumienia Nr DPS/37/II/2013 dotyczącego 
wsparcia realizacji zadania publicznego pod tytułem „Każdego dnia Uśmiech pomysł na 
nudę ma". 

35. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85213 § 4130 o kwotę  1.455,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.I.3120.76.2013 z dnia 22 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
realizację własnych zadań bieżących gmin, na dofinansowanie opłacania składek na 
ubezpieczenie zdrowotne. 

36. .Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85219 § 4110 o kwotę 3.174,00 zł. dokonano na 
podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.77.2013 z dnia 23 października 2013 r. z przeznaczeniem na 
uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku  
z podniesieniem od dnia l lutego 2012 r. wysokości składki rentowej. 

37. Zmian w planie wydatków dokonano w rozdziale 85219 oraz w rozdziale 85295 w części 
dotyczącej prac społecznie użytecznych, na podstawie pisma Działu Administracyjno-
Organizacyjnego nr DAO.032.3.2013 z dn. 14 października 2013r. w związku  
z koniecznością zakupu wyposażenia, papieru ksero, specjalistycznych czasopism oraz 
opału. 

38. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85228 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano na 
podstawie pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.I.3120.73.2013 z dnia 16 października 2013r. z przeznaczeniem na 
organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu 
zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

39. Zmiany w planie wydatków w rozdziale 85401 podyktowane zostały bieżącym 
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funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 
40. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85415 o kwotę 154.322,00 zł. dokonano na 

podstawie pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu  Wojewódzkiego Wydział Finansów  
i Budżetu Nr WFB.1.3120.75.2013/26 z dnia 17 października 2013 r. dotyczącego 
zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy 
materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym oraz dofinansowanie zakupu 
podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 2013 r. 
„Wyprawka szkolna". 

41. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 90015 § 4210 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano 
celem zapewnienia środków finansowych na zakup elementów świetlnych do dekoracji 
ulic w mieście w okresie Świąt Bożego Narodzenia. 

42. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90015 § 6050 o kwotę 25.000,00 
zł. dokonano celem sfinansowania realizacji nowej  inwestycji pn.: „Budowa oświetlenia 
ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku - dokumentacja techniczna". 

43. Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92109 § 6050 o kwotę 2.000,00 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty realizacji w ramach funduszu sołeckiego  
Sołectwa Witunia inwestycji pn.: „Remont i wyposażenie świetlic wiejskich  
w miejscowościach: Borzyszkowo, Czarmuń, Pęperzyn, Suchorączek, Witunia, 
Wymysłowo". Powyższa kwota zwiększa wydatki z funduszu sołeckiego Sołectwa 
Witunia na realizację inwestycji pn.: „Modernizacja dróg gminnych w miejscowościach: 
Dalkowo, Frydrychowo, Górowatki, Jastrzębiec, Nowy Dwór, Pęperzyn, Runowo Kraj., 
Sypniewo, Witunia, Zabartowo, Zakrzewek, Zakrzewska Osada, Zgniłka". Zmiany 
wynikają z faktu zastosowania niezgodnej z wnioskiem, określającym rodzaj i budżet 
zaplanowanych przedsięwzięć na 2013 rok Sołectwa Witunia, klasyfikacji budżetowej. 

44. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 92195 § 4210 a 92695 § 4210 o kwotę 
500,00 zł. dokonano w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Nowy Dwór w związku  
z realizacją zaplanowanych zadań na 2013 r. Zmiany wynikają z faktu zastosowania 
niezgodnej z wnioskiem, określającym rodzaj i budżet zaplanowanych przedsięwzięć na 
2013 rok Sołectwa Nowy Dwór, klasyfikacji budżetowej. 

45. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 92109 § 6050 a 92195 § 4210 o kwotę 
1.500,00 zł. dokonano w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Suchorączek w związku 
z realizacją zaplanowanych zadań na 2013 r. Zmiany wynikają z faktu zastosowania 
niezgodnej z wnioskiem, określającym rodzaj i budżet zaplanowanych przedsięwzięć na 
2013 rok Sołectwa Suchorączek, klasyfikacji budżetowej. 

46. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 92695 § 4210 o kwotę 500,00 zł. dokonano  
z uwagi na konieczność zwrotu darowizny otrzymanej od Nadleśnictwa Runowo Kr. na 
dofinansowanie działalności Klubu Strzeleckiego LOK Więcbork. 

47. Zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92695 § 6050, § 6057 i § 6059 
dokonano ze względu na zmniejszone koszty realizacji inwestycji pn.: 
- „Budowa i wyposażenie pola namiotowego w Lubczy", 
- „Budowa placu zabaw w Więcborku". 

 
Przewodniczący RM podziękował za wnikliwą analizę danych projektu uchwały. 
Proponował jednocześnie, by tak drobiazgowa analiza przeprowadzana była na posiedzeniu 
Komisji budżetu /../ natomiast już na sesji, z racji tego, że radni otrzymują materiały  
z wyprzedzeniem i mają możliwość ich wcześniejszej analizy, Skarbnik skupiła się na 
najważniejszych zmianach. Radni natomiast w ramach dyskusji mogą prosić o wyjaśnienie 
przez nią poszczególnych zagadnień, czy wątpliwości. 
 
Radna Witczak mówiła, że w tej kadencji jest członkiem Komisji budżetu /…/ i pomimo 
tego nie przychyla się do sugestii przedmówcy. W ty miesiącu wersja projektu, którą radni 
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otrzymali na sesji jest już trzecią z kolei, wszyscy pozostali radni nie otrzymują tych zmian na 
bieżąco. Oznacza to, że radni – nie członkowie Komisji Budżetu mieli ten projekt 
przynajmniej dwie wersje wstecz. Nie ukrywała, ze od samego początku ubolewa nad faktem, 
że radni otrzymują zmiany tuż przed Komisją, czy tuż przed sesją. Wówczas pojawia się to,  
o czym mówił Przewodniczący RM, wrażenie, ze radni nie słuchają i nie są zainteresowani. 
Wręcz odwrotnie, wynika to najczęściej z takiej przyczyny, iż radni żywo szukają tych 
nowych zmian pomiędzy wersami kolejnego wariantu projektu uchwały. Była zatem zadania, 
ze z racji tego, iż cześć radnych nie uczestniczy w posiedzeniach Komisji Budżetu /../, a na 
sesji obecne są również osoby spoza Rady, obecna forma omawiania zmian w budżecie 
powinna być zachowana. 
 
Przewodniczący RM nie kwestionował racji radnej. Uznał, że ma ona słuszność  
w twierdzeniu, iż radni mają prawo sobie życzyć takiej, nie innej formy omawiania projektu 
zmian i tak też będzie to czynione. Jednakże z drugiej strony ten, który problematykę referuje 
ma prawo być traktowany poważnie, więc zgodnie z tym radni są zobowiązani do słuchania  
i nie przeszkadzania omawiającemu. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork ustosunkowując się do poruszanej kwestii podała, iż  to że 
Radni otrzymują czasami tuż przed Komisją, czy sesją uzupełnienie dokumentu wynika  
z tego, że pomiędzy datą, do której należy przygotować projekt, a data sesji wpływają 
dokumenty, których realizacja wymaga wprowadzenia do projektu jeszcze w danym 
miesiącu, stąd też aka sytuacja. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – Przewodniczący Komisji wskazał, ze w trakcie 
dyskusji na posiedzeniu Komisji wątpliwości radnych wzbudził pkt.22 uzasadnienia 
„zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych celem zrealizowania nowej inwestycji pn. 
zakup iluminacji świetlnych na ulice Więcborka”. Komisja zaproponowała zmianę  
i przeznaczenie tej kwoty na budowę oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej  
w Więcborku, a konkretnie na wykonanie dokumentacji do zadania. Burmistrz Więcborka 
zgodził się z wnioskami Komisji, pozycja ta została poprawiona. W związku z powyższym 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 

Ad. 19 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzieliła Zastępca Burmistrza 
Więcborka p. Iwona Sikorska 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na inter. radnego Grabinskiego/ 
� W sprawie znaku ostrzegawczego o wyjeździe karetek Pogotowia Ratunkowego z posesji 

p. Szyling Referat Rolnictwa /…/ wysłał pismo do Zarządu Dróg Powiatowych  
w Sępólnie Krajeńskim. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
� W czasie wizji lokalnej stwierdzono istnienie kładki betonowej stanowiącej przejście do 

przystanku autobusowego. 

/Odp. na interp. radnego Balcer/ 
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� W przypadku dwóch zgłaszanych przez radnego interpelacji tj. dewastacji drogi objazdu 
której właścicielem jest Zarząd Dróg Powiatowych oraz utwardzenia poboczy ww. trasy 
zostało wystosowane pismo do właściciela drogi. 

� Na budowę przystanku autobusowego Zabartowie w kierunku Bydgoszczy obecnie brak 
środków finansowych. 

/Odp. na interp. radnego Antczak/ 
� Uzgodniono wizję lokalną z sołtysem Runowa Kraj. Panem Janem Antczakiem  

w zakresie wytypowania dróg do remontu, które pierwotnie nie były utwardzane  z uwagi 
na planowaną budowę wiatraków (III dekada października). 

/Odp. na interp. radnej Lida/ 
� Pracownik UM przeprowadził wizję lokalną drogi przy Kościele w Pęperzynie. 

Stwierdził, że w obrębie drogi gminnej nie ma ubytków. Kierownik Ref. Rolnictwa UM  
zdecydował o ewentualnym przeprowadzeniu wizji lokalnej z radną Lida i ustaleniu, 
gdzie konkretnie ubytki w drodze się pojawiły. Jeżeli ubytki dotyczyć będą drogi 
powiatowej wystosowane zostanie pismo do właściciela drogi. 

� Problematyka uzależnień zajęła się na swoim posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy 
Społecznej RM, odpowiedź w tej sprawie skierował również Dyrektor MGOPS  
w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 
„ Pani Radna Beata Lida złożyła na XXXIV sesji RM złożyła interpelację dotycząca 
ujęcia w działalności GKRPA zagadnień dotyczących narkomanii. W odpowiedzi na ta 
interpelację Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej informuje, że 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013 przyjęty uchwała Nr XXVI/238/2012 z dnia  
28 grudnia 2012r. ujmuje w swej treści działania związane z przeciwdziałaniem 
narkomanii. W okresie od stycznia do września 2013r. dofinansowano łącznie pięć zadań 
dotyczących profilaktyki antynarkotykowej realizowane przez jednostki i organizacje  
z terenu gminy Więcbork. Należy nadmienić, że projekt Gminnego Program Profilaktyki 
na rok 2014 także zakłada zagadnienia dotyczące tej problematyki. Ponadto tutejszy 
Ośrodek w ramach funkcjonującego Punktu Interwencji Kryzysowej planuje 
uruchomienie od 2014r. Punktu Konsultacyjno-Profilaktycznego ds. Przeciwdziałania 
Narkomanii” 

 
 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Po dokonaniu wizji lokalnej przychylamy się do interpelacji Radnego Waldemara 

Kuszewskiego. Zostanie wysłane pismo do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi. 
� Chodnik na ul. Wyzwolenia od mostu do Cmentarza Komunalnego w Więcborku – 

„Przedmiotowe zadanie inwestycyjne wymaga opracowania kompleksowej dokumentacji 
technicznej wraz z  uzyskaniem pozwolenia na budowę. W związku z powyższym zadanie 
zostanie ujęte w propozycjach do budżetu gminy na 2014 rok. Jednocześnie informuję, ze 
od czerwca 2013r. prowadzono korespondencję z PKP S.A. Oddziałem Gospodarowania 
Nieruchomościami w Gdańsku, Wydziałem Współpracy z samorządami, w wyniku której 
uzyskano akceptację i zapewnienie, ze część działki nr 370 obręb Więcbork 4, przez którą 
częściowo ma przebiegać chodnik, zostanie przekazana po spełnieniu wszystkich 
procedur obowiązujących w PKP w 2014 roku.” 

� Odnośnie przyłączy na ul. Lipowej w Więcborku Dyrektor Zakładu Gospodarki 
Komunalnej informuje, że do dnia 11 października 2013r. ZGK wykonał osiem przyłączy 
natomiast pozostałe cztery przyłącza zostaną wykonane do dnia 24 października 2013r. 
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Z notatki sporządzonej przez Sekretarz Gminy Więcbork z dn. 24 października  
z rozmowy przeprowadzonej z Dyrektorem ZGK p. Adamem Kubiak oraz Kierownikiem 
ZGK p. Piotrem Łukarskim wynika, że wszystkie przyłącza zostały wykonane. 
Zapewniono również, że dalsze podłączenia na  ulicy Lipowej będą następowały do końca 
roku i dwadzieścia z nich zostanie wykonanych. 

� „W odpowiedzi na interpelację z dnia 27 września 2013 roku dotyczącą dalszych planów 
związanych z mieszkaniem chronionym na ulicy Kościuszki w Więcborku, uprzejmie 
wyjaśniam, a mianowicie: 

Piętro budynku przy ul. Kościuszki 3 zostanie udostępnione Panu Mirosławowi 
Fifielskiemu do dnia 15 stycznia 2014 r. Mieszkania Chronione na parterze tego budynku 
nadal będą funkcjonowały. W chwili obecnej, zgodnie z obowiązującym regulaminem 
Mieszkań, trzyosobowy zespół (Dyrektor MGOPS, Zastępca Dyrektora MGOPS  
i Pracownik Socjalny) prowadzi rozmowy z każdą z 5-ciu mieszkanek, mające na celu 
ocenę funkcjonowania i możliwość/konieczność dalszego zamieszkania od dnia  
l stycznia 2014 r. Na dzień dzisiejszy w przypadku jednej z mieszkanek wszczęto 
procedurę umieszczenia w domu pomocy społecznej, natomiast w przypadku innej osoby 
podjęto działania zmierzające do wynajęcia pokoju lub mieszkania przy ewentualnej 
partycypacji przez MGOPS w kosztach wynajmu w ramach zasiłku celowego.Na 
spotkaniu w dniu 17 października 2013 roku pełnomocnik Pana Fifielskiego radca 
prawny Bernard Bauza poinformował, iż Pan Fifielski zamierza wykonać własne 
przyłącze energii i wody oraz planuje zainstalować odrębne ogrzewanie zajmowanej 
części budynku. W ramach porozumienia mają zostać ustalone zasady dotyczące 
korzystania z pozostałej części nieruchomości. Rozwiązanie to nie można traktować jako 
ostateczne. Postanowienie Sądu Okręgowego w Bydgoszczy z dnia 3 lipca 2013 r. 
nakazujące Gminie Więcbork udostępnienie Panu Mirosławowi Fifielskiemu pierwszego 
piętra w budynku przy ulicy Kościuszki zapadło w postępowaniu w sprawie o ustalenie 
sposobu użytkowania nieruchomości, które to nie rozstrzyga o prawie własności do 
nieruchomości. Przed Sądem Rejonowym w Tucholi toczy się postępowanie w sprawie 
zniesienia współwłasności przedmiotowej nieruchomości. W tym postępowaniu powinny 
zapaść rozstrzygnięcia dotyczące zgodności wpisu prawa własności do księgi wieczystej  
z rzeczywistym stanem prawnym.”Ponadto Sąd Okręgowy w Bydgoszczy wyrokiem  
z dnia 23 października 2013 r. oddalił apelację pozwanego, co oznacza że z tym dniem 
uprawomocniło się orzeczenie Sądu Rejonowego w Tucholi, dotyczące tej 
nieruchomości, nakazujące Panu Mirosławowi Fifielskiemu wydanie garażu i zakazujące 
użytkowania ogrodu. 

 

/Odp. na interp. radnego Piłka/ 
� W sprawie pozarywanych przepustów na drodze powiatowej Borzyszkowo-Czarmuń 

zostało wysłane pismo do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. 

 
Odpowiedzi na zgłoszone wnioski 
 
/Odp. na wniosek radnego Antczak/ 
� „Z uwagi na nieregularną linię zabudowy oraz wystające kamienie z fundamentów 

kamienic, wykończenie chodnika od strony zabudowy wykonano z kamienia granitowego, 
który maskuje te nierówności. Kamień granitowy harmonizuje z pozostałymi ciągami 
komunikacyjnymi” 

/Odp. na wniosek sołtys sołectwa Sypniewo/ 
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� „…schody są niewygodne w użytkowaniu ze względu na ich wadliwe wykonanie. Ich 
ewentualna modyfikacja wiązałaby się z uruchomieniem prac konstrukcyjnych w budynku 
oraz w związku z tym ze znaczącymi nakładami . Aby złagodzić niedogodności związane 
z faktem, że schody są betonowe na schodach położono wykładzinę, która jest 
niezniszczona i podlega cyklicznemu oczyszczaniu poprzez pranie odkurzaczem 
piorącym. Ponadto należy podkreślić, że obiekt podlega weryfikacji pod względem 
spełniania warunków bezpieczeństwa, i że żadna z Inspekcji: SANEPID, Straż Pożarna, 
BHP  nie stwierdziła nieprawidłowości w przedmiotowym zakresie. 

� „…we wszystkich salach, w których przebywają dzieci, zamontowano nowe panele, na 
których wyłożono nowe dywany.” 

/Odp. na wniosek radnego Kuszewskiego/ 
� „ Wodociągi są usytuowane w pasie dróg gminnych i powiatowych. Za zajęcie pasa drogi 

powiatowej były uiszczane opłaty w ramach prowadzonej inwestycji.” 

 
Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej udzielone zostaną na kolejnej sesji RM 
 
 
Ad. 20 Wolne Wnioski i informacje. 
 
Radny Henryk Szwochert nawiązując do zaproszenie na spotkanie połączonych Komisji 
RM, które radni otrzymali na początku sesji i prośby w niej zawartej, dotyczącej jego 
przewodniczenia spotkaniu  powiedział, że z uwagi na nawał pracy nie będzie mógł pojawić 
się na tymże posiedzeniu o godzinie 13:00. 
 
Po krótkiej dyskusji ustalono wspólnie, że posiedzenie w sprawie sprzedaży budynku 
Przychodni Zdrowia odbędzie się nie o godz. 13:00, a o godz. 18:00 5.11.2013r. w Sali 
Krajeńskiej MGOK w Więcborku. 
 
Radny Waldemar Kuszewski odniósł się do informacji podanej w odpowiedziach, 
dotyczącej umieszczenia jednej z osób zamieszkałych obecnie w budynku Mieszkań 
Chronionych w domu pomocy społecznej. Rady pytał, czy mowa tu o DPS w Schorączku. 
 
Nie, w DPS Suchorączek przebywają jedynie mężczyźni, natomiast w mieszkaniach 
chronionych przebywają kobiety – uściślił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Rozumiem, że tam gdzie złożony został wniosek, jest wolne miejsce – radny Kuszewski. 
 
Wniosek ma zostać potraktowany priorytetowo – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Radny Kuszewski wywołał też ponownie problem umożliwienia osobom niepełnosprawnym 
łatwego i bezpiecznego dostępu do Urzędu Stanu Cywilnego poprzez montaż stosownego 
podjazdu. Była mowa o tym, ze takowy podjazd zostanie wykonany ale do dnia dzisiejszego 
nic takiego nie postało. Prosił w związku z tym o rozważenie realizacji tego zadania. 
Radny pytał również, czy jeżeli Gmina jest właścicielem wodociągu, a nieformalnie użytkuje 
go kto inny, kto powinien płacić opłatę za umiejscowienie obiektu w pasie drogowym 
 
Opłata jest za zajęcia pasa w trakcie trwania inwestycji – Zastępca Burmistrza Więcborka 
 
P. Bąk dopowiedział, że płaci użytkownik. 
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Radny Kuszewski prosił o doprecyzowanie odpowiedzi, bo padła odpowiedź, że wodociągi  
i kanalizacja przy drogach gminnych są zwolnione ale mówiono tu o naszej gminie, natomiast 
chodzi mu o zajęcie pasa drogowego przy drogach powiatowych. Kto powinien płacić tą 
opłatę i kto płacił. 
 
Płaci użytkownik tj. ZGK – p. Bąk. 
 
Radny Kuszewski prosił pomimo wszystko o wyjaśnienie i doprecyzowanie poruszanej 
przez niego kwestii kto był użytkownikiem, ponieważ odnosząc się do poprzedniej sesji  
i komisji RM, gdzie poruszano sprawy nie przekazanych wodociągów, a użytkowanych 
winno być to uściślone tzn. – kto płacił, a kto powinien płacić za wodociągi, które nie były 
przekazane, a były użytkowane. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że jeżeli w ogóle chodzi o sprawy wodociągów to zgodnie 
z zapewnieniem Burmistrza będą one uporządkowane do końca grudnia i wydaje mu się, że 
na dzień dzisiejszy radni powinni  poczekać w spokoju na efekty prac urzędników.  
 
Radna Witczak zabrała głos w sprawie projektów uchwał zmian w budżecie Gminy. Zdaje 
sobie sprawę, że nie wszyscy mają skrzynki mailowe, a ci co mają otrzymują zmiany na 
skrzynkę ale w pierwotnej wersji.  Prośba jest taka by na dzień przed komisją dosłać również 
ostateczne zmiany w wersji elektronicznej. Wówczas byłoby możliwe przeanalizowanie 
zmian przed Komisję nie w jej trakcie. 
 
 
Radny Kuszewski mówił, że często jest tak, że wraz zaproszeniem na posiedzenie Komisji 
Budżetu radni otrzymują materiały w formie drukowanej. Bardzo często przychodząc już na 
Komisję dostajemy już kolejna wersję już poprawioną. Proponował, by radni – członkowie 
Komisji, którzy dostają informację odnośnie posiedzenia Komisji Budżetu otrzymywali,  
to w formie elektronicznej, a na samej Komisji otrzymali wersję papierową.  
 
Pracownik Biura RM  wyjaśnił, że nie jest to możliwe dlatego, że nowa wersja projektu 
zmian w budżecie najczęściej pojawia się tuż przez posiedzeniem Komisji i jest jeszcze przed 
nim kserowana. Jeżeli chodzi o pierwotną wersję, to oczywiście można przesłać ją tylko  
w wersji elektronicznej 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady  trzydziestej piątej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                  w Więcborku 
 
                                                                      /-/    mgr inż. Józef Kujawiak 
 
 
 
 
 


